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GroenLinks in de Barendrechtse raad 
Terugblik maart 2014 – maart 2016 

 

Inleiding 
In maart 2014 vonden de gemeenteraadsverkiezingen 
plaats. Voor GroenLinks Barendrecht was de uitslag 
teleurstellend: Van drie raadsleden ging het naar één. 
Daarmee vormde lijsttrekker Tanja de Jonge een 
eenvrouwsfractie in de raad. Gelukkig kreeg ze steun 
van Arie Kooijman en Els van Lopik als buitengewoon 
commissieleden (burgerraadsleden).  
Ondanks de teleurstellende uitslag, ging Tanja aan de 
slag: ‘De komende periode is een uitdaging, die ik 
met volle moed en energie aan ga. Ik blijf mij inzetten om Barendrecht groener en socialer te maken. 
Ik kan rekenen op steun van GroenLinks leden en sympathisanten.’  
Over haar motivatie: ‘Voor sommige onderwerpen is de weg via het gemeentebestuur de enige 
mogelijkheid om ze aan de orde te stellen. Dat was voor mij de aanleiding om mij beschikbaar voor 
de gemeenteraad te stellen.’ 

Twee jaar later legt Tanja haar functie neer. In januari kreeg zij te horen dat ze nog veel werk moet 
doen om haar promotie binnen gestelde termijnen te halen: ‘Mijn onderzoek is nu in de fase van 
uitvoering en schrijven gekomen. Dit vraagt zoveel tijd van me dat een combinatie met het werk in 
een eenvrouwsfractie niet langer mogelijk is.’  
Zij geeft aan het jammer te vinden de goed draaiende GroenLinks fractie met Arie Kooijman en Els 
van Lopik te moeten verlaten: ‘We zijn een goed team en weten het GroenLinks gedachtegoed op 
onze manier in de gemeenteraad neer te zetten.’ 
Op 1 maart 2016 nam Arie Kooijman het stokje van haar over. 

Tanja en beide burgerraadsleden hebben in de twee jaar in de raad veel werk verzet. In deze 
terugblik gaan we na hoe dit zich in de praktijk heeft vertaald. De vraag die centraal staat is: Wat 
heeft GroenLinks Barendrecht concreet bereikt en hoe klinkt het GroenLinkse geluid door in de 
lokale Barendrechtse politiek van alledag? Uitgangspunt is hierbij het verkiezingsprogramma.  

 

Groen  
GroenLinks Barendrecht geeft hoge prioriteit aan groen en natuur en heeft het onderwerp ‘groen’ 
duidelijk op de gemeentelijke agenda gezet. Dit is gedaan door het indienen van verschillende 
moties. Zo maakt Groen Links zich zorgen over het kwaliteitsniveau van het groenonderhoud in 
Barendrecht. Burgers constateerden dat de kwaliteit hiervan vaak ver onder de maat was. 
GroenLinks heeft dit onder de aandacht van wethouder Vermaat gebracht door het stellen van 
kritische vragen. Inmiddels liggen er plannen om het kwaliteitsniveau omhoog te brengen.  
Ook de ontwikkeling van de Zuidpolder mag niet onvermeld blijven. Doordat GroenLinks 
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voortdurend aandacht heeft gevraagd voor dit gebied is het 
gebied  duidelijker in het vizier gekomen. GroenLinks heeft een 
facebookpagina geopend waaraan burgers met hun impressies 
en ontdekkingen kunnen bijdragen: ‘GroenLinks vindt het 
jammer dat er over zo’n belangrijke gebied en de nieuwe 
ontwikkelingen daarin zo weinig te vinden is. Juist door meer 
informatie gaat de Zuidpolder tot de verbeelding spreken en 
raken inwoners erbij betrokken. Onbekend maakt juist 
onbemind.’  

 

Duurzaam 
Duurzaamheid heeft dankzij GroenLinks en de motie ‘Duurzaamheid in Raadsvoorstellen’ (28 
oktober 2014) grote nadruk gekregen. De strekking van de motie komt erop neer dat in alle 
raadsvoorstellen een paragraaf Duurzaamheid opgenomen moet worden. In deze paragraaf geeft de 
gemeente toelichting op het toepassen van duurzaamheidsprincipes en op de afwegingen die zijn 
gemaakt.  
Tanja: ‘Ik zie dat er resultaten zijn bereikt. In elk raadsvoorstel zit nu een duurzaamheidsparagraaf. 
Hiermee zetten we college en ambtenaren aan het denken over en integreren van duurzaamheid op 
alle beleidsterreinen.’  

GroenLinks heeft ook voortdurend gepleit voor duurzame energie 
en de vraag wat de gemeente daaraan kan bijdragen. Zo komt er 
een plan voor zonnepanelen op gemeentelijke daken: ‘Stimuleren 
en realiseren van duurzame energie is door het college opgepakt, 
waarbij we ook het debat over windmolens niet uit de weg zijn 
gegaan.’  
Wat dat laatste betreft: windenergie blijft een heikel punt in de 
raad. Toch blijft GroenLinks ook hier constructief tegenwind bieden aan de tegenstanders. Het gaat 
vooral om de bereidheid mee te blijven denken. Tanja pleit dan ook voor het kijken naar andere 
windenergiebronnen vanuit de vraag: ‘Wat zijn er aan alternatieven voor de klassieke windmolens?’ 
Dit sluit mooi aan bij wat er in het verkiezingsprogramma staat: ‘Voor Barendrecht vinden wij het 
van belang om eerst goed te kijken waar windmolens inpasbaar zijn. Daarbij dienen 
randvoorwaarden als maatschappelijk draagvlak, horizonvervuiling en gezondheidseffecten goed 
gewogen te worden.’ 
In het programma staat ook te lezen: ‘Enorm veel energie wordt verspild aan straatverlichting die 
gedurende de hele nacht aan staat.’ De gemeente is inmiddels bezig met het aanbrengen van 
energiezuinige lampen.  

 

Mobiliteit 
GroenLinks blijft voor alles pleitbezorger om Barendrecht mobiel, maar ook schoon en veilig te 
houden. Daarom vraagt GroenLinks voortdurend aandacht voor de Barendrechtse fietsers. Daaraan 
is gehoor gegeven met de scan fietsinfrastructuur, waarbij naast zaken als doorgaande routes, 
fietsparkeren, kwaliteit van fietspaden, ook de veiligheid van de fietser op het programma stond. De 
motie ‘Fietsvoorzieningen’ uit 2014 beoogt onder andere het fietsgebruik en daarmee schone 
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mobiliteit te stimuleren.  
Vooral bij de uitvoering van de centrumplannen is er GroenLinks 
veel aan gelegen dat het fietsparkeren goed aangepakt wordt. 
Helaas valt te constateren dat concrete realisatie een hardnekkige 
zaak blijft.  

Met lede ogen ziet GroenLinks de plannen voor de onderdoorgang 
van de A29/Harmonielaan aan. Het openstellen van de verbinding 
tussen Carnisselande en het centrum voor auto’s zal tot veel 

overlast leiden en is een ramp voor fietsers.  
Er zijn meer zorgen op het gebied van mobiliteit. Zo blijft de realisatie van de buurtbus een moeilijk 
punt. Ook het streven om personeel van de bedrijfsterreinen te stimuleren tot OV-gebruik vindt niet 
veel steun bij de gemeente: ‘Daar gaan wij niet over.’ 
Een positief puntje is wellicht dat er in de toekomst wel openingen zijn voor het instellen van 80 km-
zones rondom de gemeente. Dat is beter voor de gezondheid en de reductie van fijnstof. Om die 
reden heeft GroenLinks zich ook steeds verzet tegen de openstelling van winkels op zondag, omdat 
dit extra verkeersstromen op gang brengt.  

 

Afval 
In het verkiezingsprogramma stond te lezen: ‘Veel van uw afval 
is herbruikbaar of recyclebaar. Dit vraagt om het gescheiden 
aanleveren van afval. Om dit te stimuleren introduceert 
GroenLinks een lokaal statiegeldsysteem op diverse soorten 
afval, zoals blik en textiel.’ Deze aanpak staat bekend als ‘Afval 
Loont.’ Het idee van GroenLinks is samen met de andere 
politieke partijen verkend om te zien of het in Barendrecht kan 
werken. De gemeenteraad besloot daarop unaniem tot het 
invoeren van Afval Loont. Het blijkt een succes.  
GroenLinks is blij met deze nieuwe aanpak en de inzamelpunten zorgen bovendien voor groene 
werkgelegenheid. Een mooie bijkomstigheid van Afval Loont is dat het door leuke en aansprekende 
projecten en communicatie inwoners en vooral kinderen bewust maken van de effecten van afval, 
het hergebruik ervan, maar ook over het verminderen van onze afvalberg. 

 

Sociaal domein 
Ook in het sociaal domein wist GroenLinks toch net andere zaken aan de orde stellen. Als voorbeeld 
noemt Tanja het ‘Right to challenge’: ‘Dit was ons voorstel. Burgers kunnen nu zelf met een initiatief 

komen als ze het beter kunnen organiseren dan de 
gemeente.’ 
GroenLinks is van mening dat iedereen mee moet kunnen 
doen in de maatschappij. Over de terugtredende rol van de 
gemeente merkt Tanja op: ‘Ik geloof er nog steeds in dat de 
gemeente als taak heeft om iedereen te helpen om op een 
basis welzijnsniveau te komen. De ene mens heeft hier 
meer ondersteuning bij nodig dan een ander.’ De vraag die 
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daarom centraal moet staan luidt daarom dan ook: ‘Wat hebben mensen nodig om goed te kunnen 
functioneren?’  

 

Financiën 
GroenLinks is kritisch over de gemeentelijke financiën en wil dat de 
gemeente meetbaar maakt wat ze doet. Bovendien heeft de 
gemeente veel meer reserves dan nodig en landelijk is afgesproken. 
In het verkiezingsprogramma staat te lezen: ‘Om goed te kunnen 
functioneren, zorgt GroenLinks dat de gemeente een gezond 
vermogen heeft. Wij sturen niet alleen op een ondergrens, maar ook 
op een bovengrens. GroenLinks vindt dat de middelen zoveel 
mogelijk aan taken en doelen moeten worden besteed.’ Meerdere 

malen bevroeg GroenLinks het college over het aanwenden van de overtollige middelen in de 
reserves voor maatschappelijke taken die niet of in mindere mate worden uitgevoerd. Ook 
benadrukken we dat het collegeprogramma concreet moet worden gemaakt in indicatoren. De 
voortgang maar ook de verhouding met de aangewende middelen kan door de gemeenteraad 
worden gevolgd. 

 

Tot slot 
GroenLinks kan zich erop laten voorstaan een open oog en oor te hebben voor vragen en 
commentaren van inwoners. De fractie is per mail, post en telefonisch altijd te bereiken en gaat op 
meerdere niveaus in gesprek met inwoners. Als kleine partij en kleine organisatie kan je veel doen 
aan directe communicatie. Het is daarom belangrijk open te staan voor iedereen in de gemeente. 

Gevraagd naar wat Tanja concreet bereikt denkt te hebben, antwoordt zij het feit dat duurzaamheid 
‘geland’ is in de gemeente en niet meer een ‘dingetje’ is dat er nu eenmaal bij moet. Het is niet meer 
vrijblijvend.   
De meeste energie in het raadswerk is gaan zitten 
in het goed krijgen en houden van de onderlinge 
relaties in de raad. Daarmee doelt zij op het 
belang dat de gemeenteraad als raad blijft 
optreden en niet vervalt in ‘wij-zij denken’ tussen 
oppositie en coalitie.  
GroenLinks wil zich altijd constructief opstellen 
en blijft denken in oplossingen. 
Trots is zij op het compliment uit de raad dat zij 
altijd denkt aan de lange termijn en zich niet 
heeft laten leiden door de waan van de dag.  
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